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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DE DISTRICTE 1 DE L’AJUNTAMENT DE 
SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 25/2014 
Caràcter: ordinari 
Data: 10 de febrer de 2014 
Horari: de 19.15 a 21.30 h 
Lloc: Centre Cívic de Sant Oleguer 
 
 
Assistents 
 
Jordi Font i Renom, president 
Guillermo Pons Buch, vocal de l’AV de Sant Oleguer 
Bill Phillips Mockford, vocal de l’AV de Covadonga 
Francesc Pascual Salomó, vocal de les entitats culturals 
Juan Antonio Paleo Marcos, vocal de les entitats culturals 
Joana Soler García, vocal de les entitats culturals 
Marcel·lí Garriga i Codina, vocal de les entitats esportives 
Josep Ibars Guillén, vocal de les entitats juvenils 
Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants 
Pere Farrés Berenguer, representant d’ERC (5%) 
Tona Sallent Custodio, representant d’ES (5%) 
Marta Barrera Pujol, secretaria delegada 
 
Altres assistents: 
 
Montserrat Duran Tauleria, cap del Servei d’Educació 
Cristina López Herrero, cap del Servei d’Obres Públiques 
Albert Teruel Vilellas, administratiu del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Germán Palacín Fornons, vocal de CiU 
Olga Balada i Martínez, vocal de CiU 
Antoni Font i Renom, vocal de CiU 
Teresa Esteban Peris, vocal del PSC 
Manel Ruiz Gil, vocal de l’AV Eixample 
Francesc Blanes Barrafont, vocal de les entitats de gent gran 
Lluís Saila González, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Eduard Gutés i Martín, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Joan Miquel Pardo Cuenca, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Natividad Perallón Solans, vocal dels centres d’atenció primària 
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Excusen la seva absència: 
 
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista mes votada de la ciutat 
Juan Antonio González Marín, vocal del PSC 
Manuel Sanz Pérez, vocal de l’AV de la Rambla-Centre 
Evaristo Fortuny Roca, vocal de l’AV del Centre-Mercat 
Angela Fernández Martínez, vocal de l’AV de Nostra Llar 
Maria Rosa Segura Martínez, vocal de les entitats culturals 
Joan Fidel Sarmiento, vocal de les entitats educatives 
Esther Camacho Bogas, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Sebastià Ruiz Garcia, vocal dels centres d’ensenyament 
Ramón Chulilla Corral, representant del PP (5%) 
Antoni Muñoz Balart, representant de la CUP (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1.  Aprovació de l’acta anterior. 
2.  Informació sobre els serveis educatius al Districte 1. 
3.  Seguiment de les obres de la Fase 2 del passeig de la Plaça Major. 
4. Informació dels consells sectorials. 
5.  Comunicacions. 
6.  Torn obert de paraules. 
 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, el president, el senyor Jordi Font i Renom, 
declara oberta la sessió. En aplicació d’aquest mateix article, la Sra. Marta Barrera actua com 
a secretària substituint el Sr. Melcior Manau. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El president, en Jordi Font Renom, dóna la benvinguda als assistents, excusa l’absència del 
secretari delegat, el Sr. Melcior Manau, i presenta la Sra. Marta Barrera, que farà les funcions 
de secretaria delegada en aquest Ple. 
 
1. Aprovació de l’acta anterior 

 
Seguidament el president, en Jordi Font Renom, pregunta als vocals si volen fer alguna 
esmena a l’acta del 20 de gener de 2014 abans de donar-la per aprovada. 
 
En Jordi Font explica que el senyor Paleo ha demanat una rectificació en una de les 
seves intervencions a les pàgines 247 i 248, on diu:  
 
“que considera haurien de fer-se en lloc habilitats i no en qualsevol lloc com està 
passant actualment”. 
 
Ha de dir: 
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“igual que els nens, quan els hi venen ganes de fer pipi, els pares no els posem a fer-ho 
al mig de la vorera, i busquem un parterre d’un arbre o una claveguera, els amos de 
gossos podrien fer el mateix i educar els animals, i no deixar que ho facin a qualsevol 
lloc.” 
 
Un cop feta la votació es dóna per aprovada l’acta del 20 de gener de 2014 i es passa al 
punt següent. 
 

 
2.  Informació sobre els serveis educatius al Districte 1 

 
Pren la paraula el president, en Jordi Font Renom, que comenta que avui ens vénen a 
explicar el funcionament dels serveis educatius. Presenta una de les dos ponents, la 
Montserrat Duran, cap del Servei d’Educació, i explica que l’altra ponent, l’Eulalia Picas, 
coordinadora dels inspectors de Sabadell, que vindria de part de la Generalitat, encara 
no ha arribat. Finalment dóna la paraula a la Sra. Montserrat Duran. 
 
Pren la paraula la Sra. Montserrat Duran, que explica que ha preparat una presentació 
que mostra una visió una mica mes general del Districte. Comenta que la competència 
per obrir centres a la ciutat, de posar el professorat i de gestionar l’ordenació dels plans 
d’estudis és de la Generalitat. L’Ajuntament s’ocupa del manteniment, neteja, consums 
d’aigua, gas, llum i de la jardineria pel que fa a primària. Pel que fa a secundària se 
n’ocupa de tot la Generalitat. 
 
Seguidament passa a comentar les dades que mostra la pantalla, on es pot veure els 
tipus d’equipaments. D’escoles bressol públiques al districte n’hi ha 2 i de concertades 
n’hi ha 14. També hi ha 8 escoles públiques i 13 de privades concertades, de les quals 
12 fan la secundària al mateix centre; en canvi, a les escoles públiques la primària es fa 
a l’escola i la secundària, als instituts. Els instituts que hi ha al districte són el Vallès i el 
l’Escola Industrial. 
 
A continuació, la Sra. Montserrat Duran passa a descriure les opcions que tenen els 
alumnes després de fer la secundària obligatòria. Els alumnes que no han obtingut el 
graduat en ESO, però que es vol que puguin continuar la seva formació, per no 
abandonar els estudis poden accedir als cursos de qualificació professional, en total 
s’ofereixen 47 places de PQPI (Programa de qualificació professional inicial), un cop 
acabat el curs podrà realitzar unes proves per la ESO o estudiar a les escoles d’adults o 
fer la prova per accedir a cicles formatius de grau mitja. En definitiva, es tracta de  donar 
una nova oportunitat a aquestes persones. 
 
També explica que des de l’Ajuntament es fa un programa que es diu “Posat-hi”; 
consisteix en el fet que els joves que ja es veu que no obtindran el graduat, abans de 
que acabin es posen ja en contacte amb un professional que estarà un any en contacte 
amb el jove vetllant per a que s’incorpori a algun estudi i no abandoni. Explica que 
abans no hi havia aquest programa i els joves no sabien que existien aquests recursos. 
Es tracta d’informar i posar en contacte el jove amb els recursos. 
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Seguidament, la Sra. Montserrat Duran comença a parlar sobre el Batxillerat al Districte. 
Actualment es fa batxillerat en els dos centres públics i dels 13 centres concertats 8 
ofereixen la ESO i d’aquests, 5 ofereixen també el batxillerat. 
 
A continuació la Sra. Montserrat Duran parla dels cicles formatius; explica que s’ofereix 
un tipus de cicle als centres públics i dos tipus als centres concertats.  
 
La Sra. Montserrat Duran explica que també hi ha uns altres equipaments a la ciutat que 
són l’Escola de Música i el Conservatori. En aquests equipaments hi ha 725 alumnes 
però són equipaments de ciutat i no només del districte. També hi ha una Escola Oficial 
d’Idiomes, on hi ha uns 2000 alumnes. Finalment, hi ha una part de la Universitat 
Autònoma, empresarials i informàtica, i l’escola Esdi. 
 
Segueix la Sra. Montserrat Duran explicant que el districte ha guanyat 65 alumnes en 
total, procedents d’altres parts de la ciutat ho d’altres municipis, però no procedents de 
la immigració, ja que actualment no n’hi ha. 
 
A continuació la Sra. Montserrat Duran, comenta les inversions que ha fet l’ajuntament 
per poder mantenir les funcionalitats dels centres durant l’any 2013. En escoles de 
primària s’ha invertit un total de 167.000 €, destinats a pintar escoles, a augmentar la 
potència elèctrica, calderes o a mantenir els jocs infantils instal·lats. Al conservatori s’hi 
ha invertit 27.859 € també per a manteniment. 
 
També parla de les escoles bressol del districte, explica que el finançament de les 
escoles bressol es fa entre l’Ajuntament, les famílies i la Generalitat. Continua explicant 
que en el cas del CEIF Joaquim Blume i el CEIF Vapor Buxeda a l’Ajuntament li 
correspon aportar prop de 500.000 € anuals. 
 
La Sra. Montserrat Duran explica que des de l’Ajuntament es treballa molt estretament 
amb els centres i amb la Generalitat en l’àmbit educatiu per a donar les millors 
oportunitats als alumnes. Entre les accions que es realitzen vol destacar el programa 
Ciutat Escola. És un programa en el qual es posa a disposició dels centres els recursos 
disponibles. Seguidament, parla de les entitats que participen en aquest programa, 
actualment son 67, posa com a exemple la Sra. Joana Soler de l’entitat Joventuts 
Musicals que fa una oferta per als centres educatius. 
 
Seguidament parla de la gestió dels menjadors escolars. Explica que es va pensar en el 
seu moment que aquest podia ser un aspecte que podrien gestionar les AMPA. Ja fa 
uns anys van veure que hi havia AMPA que no podien assumir la gestió o menjadors on 
hi anaven pocs nens, això va fer que naixés la gestió unificada de menjadors, és a dir, 
l’Ajuntament adjudica la gestió dels menjadors escolars a una empresa mitjançant un 
concurs. Actualment l’escola pot escollir que les AMPA facin la gestió del menjador o 
acollir-se al sistema de gestió unificada que proporciona l’Ajuntament. 
 
Per acabar, la Sra. Montserrat Duran explica l’ús social que es dóna als centres 
educatius. En molts dels centres hi ha activitats continuades durant tot l’any per part de 
diverses entitats, des de l’associació ANDI, que utilitza les instal·lacions del Joanot 
Alisanda, fins al Miquel Martí i Pol, on hi ha un esplai que utilitza el pati els dissabtes, i 
així molts més exemples. 
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Pren la paraula el president, en Jordi Font Renom, que agraeix la intervenció de la Sra. 
Montserrat Duran i obre el torn de paraules. 
 
Pren la paraula el Sr. Bill Phillips, vocal de l’AV de Covadonga, que pregunta què s’està 
fent actualment amb el projecte camí escolar. 
 
Pren la paraula la Sra. Montserrat Duran, que respon que el projecte està en 
funcionament a l’Escola Enric Casasses, però que de nous no se n’han engegat. El 
camí escolar tracta de gestionar la mobilitat cap als centres educatius, de manera que 
sigui com més sostenible i segura possible millor. També explica que és un problema 
que no afecta només l'escola sinó a tots els usuaris i veïns del barri. Acaba dient que si 
algun centre ho demana, el que es fa és analitzar la situació, veure quines possibles 
solucions es poden donar i comunicar-ho al centre. 
 
Torna a prendre la paraula el Sr. Bill Phillips, vocal de l’AV Covadonga, que pregunta si 
el camí escolar sempre té utilitat. 
 
Pren la paraula la Sra. Montserrat Duran, que respon que això seria el desitjable i ens 
explica les dificultats que hi ha per trobar una solució per a la mobilitat dels centres, 
sobretot pels conflictes d’interessos entre les famílies que van a l’escola. Referent al 
tema de seguretat, està bastant resolt, tant els espais com les voreres per poder accedir 
als centres. Seguidament comenta que el projecte camí escolar no s’està implantant a 
més centres, però que sí que es busca donar solució als possibles problemes de 
mobilitat, i acaba explicant la problemàtica de l’Escola La Trama i la solució que es va 
donar des del servei. 
 
Pren la paraula la Sra. Tona Sallent, representant d’ES (5%),  que pregunta quan està 
prevista la finalització de les obres de l’escola La Trama. 
 
Pren la paraula la Sra. Montserrat Duran, que respon que la previsió d’acabament de les 
obres es a l’agost d’aquest any. 
 
Torna a prendre la paraula la Sra. Tona Sallent, que pregunta si es modificarà l’entrada 
de l’escola o si es continuarà entrant per l’actual. 
 
La Sra. Montserrat Duran, respon que segurament es modificarà l’entrada dels alumnes 
de primària, la previsió del centre és que tots tornin a entrar per l’entrada antiga perquè 
a l’edifici nou s’hi pot anar per dintre i així les famílies que hagin de deixar nens a infantil 
o tenen tot al mateix carrer. 
 
Seguidament, la Sra. Tona Sallent pregunta  si la circulació del carrer no es talla del tot. 
Comenta que s’ha canviat la direcció però que de tant en tant hi passen cotxes. També 
ens explica que a causa que no hi passen gairebé cotxes els nens s’han acostumat a 
jugar al carrer i  que aquesta situació li provoca una mica de patiment. 
 
Pren la paraula la Sra. Montserrat Duran, que comenta que no els han arribat queixes. 
En aquest sentit, explica que no es pot tallar el carrer del tot, ja que els veïns han de 
poder sortir o entrar a casa seva. Davant aquesta situació el que han fet es canviar la 
direcció del carrer per a que no puguin venir els cotxes des de la plaça del Vallès, i 
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venint des del carrer de Sant Cugat es pot accedir al carrer, però nomes ho poden fer 
els veïns. 
 
Pren la paraula la Sra. Teresa Mira, del públic assistent, que pregunta si des del consell 
escolar de la ciutat s’ha tractat el tema de la sentencia judicial a les Escolàpies.  
 
La Sra. Montserrat Duran respon que des de la sentència no hi ha hagut cap consell 
escolar i que per tant no s’ha tractat el tema. Tampoc no ha arribat cap proposta per 
tractar-lo. 
 
Torna a prendre la paraula la Sra. Teresa Mira, del públic assistent, que pregunta com 
valora l’Ajuntament el que ha succeït. 
 
Pren la paraula el president, en Jordi Font Renom, que explica que a l’últim ple de 
l’Ajuntament CiU va fer un prec perquè l’Ajuntament el posés a disposició de les 
Escolàpies i l’alcalde va contestar que així ho farien. També comenta que les 
Escolàpies han fet un manifest explicant el que els ha passat i l’han divulgat per la 
xarxa. 
 
La Sra. Teresa Mira, del públic existent, explica que la situació ha estat creada per una 
de les regidores del PP. 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Farrés Berenguer, representant d’ERC (5%), que explica que 
hi ha una eina de representativitat en els consells escolars tant per a escoles públiques 
com concertades, pregunta com es valora aquesta eina i com s’organitzen des de 
l’Ajuntament. 
 
Pren la paraula la Sra. Montserrat Duran, que respon que els consells escolars de 
centre tenen unes funcions concretes i una composició, formada per equip directiu, 
representats del professorat, representants del pares i mares, representants de l’ampa, 
personal d’administració, serveis del centre i un representant de l’Ajuntament, que en 
principi es el regidor d’educació. Davant la impossibilitat d’assistir a tots els consells 
escolars, el regidor delega en els tècnics municipals la tasca d’anar a aquests consells 
escolars. Actualment, hi ha 30 persones que fan aquesta funció i que són coordinades 
des de la Regidoria d’Educació. Aquestes persones voten segons les indicacions que 
se’ls donen des de la Regidoria en els plens dels consells escolars corresponents. 
Troba que tot això serveix per a dues qüestions, una que sobre territori com a Servei 
d’Educació des de Serveis Centrals hi ha una visió que no poden tenir, i l’altra, perquè hi 
ha uns recursos de ciutat que moltes vegades no es tenen en compte però que són molt 
utilitzats des de l’àmbit educatiu. És un espai on apareixen aspectes de coordinació. 
Segueix explicant la Sra. Montserrat Duran, que tot depèn del caràcter dels consells, 
n’hi ha que són de caràcter informatiu i d’altres on hi ha més debat, depenent del 
tarannà. Serveix per veure de fons quines són les problemàtiques dels propis centres i 
saber conduir a les escoles a trobar les solucions. 
 
Pren la paraula la Sra. Joana Soler, vocal de les entitats culturals, que pregunta a la 
ponent si tot el material del qual s’ha parlat ja està penjat al web. 
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Pren la paraula la Sra. Montserrat Duran, que respon que hi ha penjades a la web totes 
les dades de què s’ha parlat, però no estan desglossades per districte sinó en l’àmbit de 
ciutat. 
 
Torna a prendre la paraula la Sra. Joana Soler, que demana si els poden fer arribar 
totes les dades de les quals s’ha parlat avui. 
 
Pren la paraula la secretària delegada, la Sra. Marta Barrera, que respon que des del 
departament se li enviarà tota la informació al correu electrònic. 
 
A continuació, i en no haver-hi cap més pregunta dels assistents, el president, en Jordi 
Font Renom, agraeix les explicacions de la Sra. Montserrat Duran, l’acomiada i passa al 
punt següent de l’ordre del dia. 

 
  
3. Seguiment de les obres de la Fase 2 del passeig de la Plaça Major 

 
El president, en Jordi Font Renom, fa una petita introducció sobre alguns aspectes de 
les obres del passeig de la Plaça Major que s’han tractat en el Consell de districte. 
Seguidament presenta a la ponent la Sra. Cristina López, cap del Servei d’Obres 
Públiques. També dóna la benvinguda als representants de Sabadell Cultura que han 
assistit al ple del consell. Finalment, dóna pas a la Sra. Cristina López per a que 
comenci la seva presentació. 
 
Pren la paraula la Sra. Cristina López, que inicia la seva presentació mitjançant un 
Power Point. Comença explicant que el passeig de la Plaça Major s’ha configurat en 
una plataforma única sense cap mena de nivells. Es divideix en diferents fases que 
serien, la del Racó del Campanar, la part central que seria pròpiament el Passeig, el 
carrer del Mestre Rius i finalment les zones denominades enllaç, que són les que 
uneixen el Passeig amb la Rambla i la zona que uneix el Passeig amb el passeig de 
Manresa. 
 
Seguidament, la Sra. Cristina López explica que el concepte del Passeig consistirà en 
diferenciar tot aquest espai amb materials, després depèn de on es situï el paviment el 
que es buscarà és donar un aspecte més semblant als carrers del centre, es tractarà 
amb granit la banda de llevant i la banda de ponent i ,l’espai, central amb un únic 
material que encara no s’ha decidit. 
 
A continuació, parla dels elements singulars del passeig de la Plaça Major. N’hi haurà 
un a cada extrem del Passeig, un és la Pèrgola de vidre que utilitza els blaus, els verds i 
els taronges i que està fent l’Alfons Borrell. L’altre element serà una font que encara no 
esta decidit com serà. A la vorera de ponent es localitzen tots els temes d’accessos a 
l’aparcament i a la nova estació. 
 
La Sra. Cristina López parla del Racó del Campanar. Explica que les obres van 
començar el dia 14 de gener i que ha patit un mica de canvi respecte al projecte inicial. 
El que s’està fent és una excavació i el que s’intentarà serà deixar-ho tot a nivell amb la 
resta del Passeig, amb un desnivell en una part del Racó del Campanar, que estarà una 
mica més elevat respecte de la resta. 
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Continua explicant la Sra. Cristina López que s’està fent un seguiment amb arqueòlegs 
de la zona. Ara es procedirà a la construcció dels diferents desnivells i de l’espai del 
paviment.  
 
A continuació, la Sra. Cristina López explica la planificació de les obres de cara als 
propers mesos. Es començarà primer per el Racó del Campanar i a partir potser del dia 
17 de febrer, faltaria concretar, es farà la vorera del sector ponent, això significa que el 
pas dels autobusos quedarà garantit durant els propers mesos. El carrer del Mestre 
Rius és probable que es pugui fer a la vegada que el sector Ponent. Per acabar es 
procedirà a fer la vorera de Llevant. Quan es procedeixi a fer la vorera de Llevant es 
tallarà el pas als autobusos.  
 
El president, en Jordi Font Renom, agraeix les explicacions a la ponent i obre el torn de 
paraules. 
 
Pren la paraula el Sr. Josep Maria Cormand del públic assistent i en representació de 
l’entitat Sabadell Sardanista, que comenta que tenen problemes amb la pluja i molts 
cops han de posposar o suspendre els actes que fan. Pregunta si amb aquest element 
singular n’hi haurà prou per protegir-se de la pluja i proposa que com a mínim es posi 
algun element per a aixoplugar-se. 
  
Pren la paraula el Sr. Francesc Manaut del públic assistent i en representació de 
Sabadell Sardanista, que pregunta si la pèrgola serà contínua o si tindrà forats entre mig 
dels vidres. 
 
Pren la paraula la Sra. Cristina López, que respon que no hi haurà forats i confirma que 
caurà aigua a dintre. Explica que aquest element és més aviat de tipus escultòric que no 
pas d’aixopluc.  
 
Pren la paraula el Sr. Francesc Manaut del públic assistent, que pregunta que si l’espai 
del mig del passeig de la Plaça Major quedarà totalment net. 
 
La Sra. Cristina López respon que s’intenta que tot el mobiliari quedi totalment fora de 
l’espai del mig, l’espai més gran s’intentarà que estigui sempre net per a fer les activitats 
el millor possible. 
 
Pren la paraula el Sr. Josep Maria Cormand del públic assistent, pregunta que si a la 
pèrgola de vidre s’hi podria afegir algun tipus de sostre. 
 
Torna a prendre la paraula la Sra. Cristina López, que respon que no, que en principi no 
està pensat i que potser l’ideal seria algun tipus d’estructura que es pogués muntar i 
desmuntar per fer aquesta funció. 

 
Pren la paraula el Sr. Josep Maria Cormand, del públic assistent, que comenta que els 
agradaria tenir una alternativa en cas de sol o en cas de pluja. 
 
Pren la paraula el president, en Jordi Font Renom, que explica que el departament 
responsable potser hauria d’organitzar una trobada, rebre les peticions de quines són 
aquelles coses que necessiten les entitats. Acaba dient que no voldria que passés que 
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un cop acabades les obres els usuaris no tinguin cobertes les seves necessitats i que 
ho traslladarà com a president del districte a la Comissió d’Urbanisme. 
 
(Abandona el ple del consell en Josep Ibars, vocal de les entitats juvenils, a les 20.37 h.) 
 
Pren la paraula el Sr. Francesc Manaut, del públic assistent, que pregunta si està 
prevista la col·locació d’endolls al Passeig. 
 
Pren la paraula la Sra. Cristina López, que respon que està prevista la instal·lació de 
tota una sèrie de canalitzacions i arquetes per poder anar posant tot aquest tema, hi 
haurà preses al Racó del Campanar i al passeig de Manresa, una a cada extrem. 
 
Torna a prendre la paraula el Sr. Francesc Manaut del públic assistent, que exposa que 
al Racó del Campanar s’hi plantarà arbres i pregunta que si es posa l’escenari allà com 
es col·locarà la gent. 
 
La Sra. Cristina López respon que al Racó del Campanar està pensat per a activitats de 
petit format i continua explicant que, si volen els assistents, podria ensenyar-los 
exactament com es distribuiria les cadires on hi haurà el públic. 
 
Pren la paraula el Sr. Jaume Manyosa, del públic assistent en representació de l’entitat 
Sabadell Cultura, que explica que igual que el Sr. Francesc Manau que els arbres 
potser no serien adients per a aquest espai, ja que potser tapen l’escenari. 
  
Pren la paraula la Sra. Cristina López que respon que es un espai  de petit format i que 
per a formats més grans hi ha un espai més gran del Passeig on poder realitzar 
aquestes activitats. Continua explicant que es busca un espai més íntim on per exemple 
fer contacontes. 
 
Pren la paraula el Sr. Jaume Manyosa, del públic assistent, que pregunta si està previst 
algun espai al terra on poder fer una foguera. Explica que actualment es fan dues 
fogueres, una per Carnaval i una altra per Sant Joan. Seguidament el Sr. Manyosa, 
pregunta si el paviment de la plaça del Dr. Robert quedarà igual de nivell que l’actual, en 
quan a pendent. 
 
Pren la paraula la Sra. Cristina López, que respon que tot quedarà igual quant a nivells. 
 
Pren la paraula el Sr. Manyosa, del públic assistent, que explica que seria important 
tenir un espai amb un petit vestuari on poder canviar-se o rentar-se les mans i afegeix 
que això s’havia demanat si podria ser a sota del paviment, a l’aparcament soterrani. 
 
La Sra. Cristina López respon que es poden fer converses amb els gestors de 
l’aparcament soterrani. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Antonio Paleo, vocal de les entitats culturals, explica que ja 
fa 4 anys que es parla de les obres del Passeig, que es van presentar propostes a 
l’anterior legislatura, d’això fa potser 3 anys i que s’han fet moltes modificacions als 
projectes, i comenta que potser haurien d’haver vingut abans a fer les seves propostes. 
Explica que hi havia una proposta per al Racó del campanar que es va modificar 
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després de col·laborar amb la Fundació Bosch i Cardellach. Acaba esmentant que les 
obres s’han d’acabar i sembla que mai acabin. 
 
Pren la paraula el president, en Jordi Font Renom, que comenta que molts cops va a la 
Comissió d’Urbanisme i no acaba d’entendre quina és la situació del Passeig i entén 
que els continus canvis del projecte, de regidor, el concurs que es va fer faci que la gent 
no s’aclareixi, i troba que sempre s’està a temps de fer els canvis necessaris. 
 
Torna a prendre la paraula el Sr. Juan Antonio Paleo, vocal de les entitats culturals, que 
torna a esmentar que creu que tot això es podia haver fet abans i que es podria haver 
arribat a un acord fa temps, en cap cas creu que sigui responsabilitat de ningú aquesta 
situació. 
 
Pren la paraula el Sr. Jaume Manyosa del públic assistent, que respon que ja es va fer 
aquestes peticions a l’any 2009 i que està escrit, a una taula de cultura convocada pel 
Sr. Josep Egea i que des d’aquell moment no han rebut cap invitació ni mai ningú els ha 
convocat per parlar d’aquestes peticions. 
 
Pren la paraula el Sr. Pere Farrés, representant d’ERC (5%), que comenta que encara 
el preocupa la diferència del granit amb l’altre granit pel tema de l’autobús. Seguidament 
pregunta quina amplada té la vorera de Llevant. 
 
Pren la paraula la Sra. Cristina López, que respon que la vorera és més ampla que 
l’existent; s’amplia cap a la vorera ponent. 
 
Torna a prendre la paraula el Sr. Pere Farrés, representant d’ERC (5%), que pregunta si 
el tema de les terrasses ja esta previst. 
 
La Sra. Cristina López, respon que les terrasses aniran a la vorera de ponent, les volen 
adreçar a la part del granit. 
 
Pren la paraula la Sra. Teresa Mira, del públic assistent, que informa del resultat de la 
gestió de la Sra. Lourdes Balcells, assistent al ple del consell del mes de desembre, 
davant el Síndic de Greuges. El Síndic li ha donat la raó en dos temes, d’una banda, 
està mal resolt el tema dels graons, ja que no compleix la normativa, i també respecte al 
problema de visibilitat a causa de les característiques del granit i acaba explicant que 
seria bo arribar a un acord per mirar de resoldre aquests temes. 
 
Pren la paraula la Sra. Cristina López, que respon que els graons compleixen la 
normativa i que s’han mirat el que diu el Síndic respecte a aquest tema. 
 
Torna a prendre la paraula la Sra. Teresa Mira, del públic assistent, que li demana que 
atengui el que diu el Síndic i acaba demanant com a arquitecte d’espai públic que ho 
revisin millor, ja que considera que no compleixen la normativa. 
 
Pren la paraula el president, en Jordi Font i Renom, que explica que el resultat del 
suggeriment fet al Síndic es va conèixer uns dies abans de l’última Comissió 
d’Urbanisme i que ho va posar en coneixement de la Comissió. Vol recordar que es va 
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tractar el tema al consell de districte i que només faltaria veure quina resposta se li dóna 
des de Urbanisme. 
 
Pren la paraula la Sra. Teresa Mira, del públic assistent, que parla dels usos culturals 
del Passeig. Esmenta que el 2009 aquestes entitats no van ser escoltades i troba que hi 
va haver un daltabaix en l’atenció a aquestes entitats. Seguidament, explica que hi ha 
una oportunitat amb la plaça del Dr. Robert i creu que es podria intentar donar una 
solució a aquestes peticions fetes per Sabadell Cultura. 
 
Pren la paraula el Sr. Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants, que 
demana un calendari d’obres. Comenta que es va explicar el tema de les obres porta a 
porta i comerç a comerç amb un dibuix, però, que caldria aquest calendari. Ho troba 
molt important, perquè estem parlant de l’activitat econòmica de la zona. Acaba 
demanant dates concretes de l’execució de les obres. 
 
Pren la paraula la Sra. Cristina López, que respon que tant bon punt tinguin el calendari 
el comunicaran. D’altra banda, explica que són conscients des d’Urbanisme que els 
comerços de la zona pateixen els efectes d’aquestes obres. 
 
Torna a prendre la paraula el Sr. Jordi Obradors Pineda, que vol fer una reflexió 
d’oficina. Explica que com a oficina van participar en el projecte Construïm el nou 
Passeig i van muntar una sèrie de taules i una sèrie de comissions. Es van crear en 
total 4 taules on totes les entitats van expressar les seves peticions, es va intentar 
compilar tots els debats i totes les conclusions de les taules. A partir d’aquell moment 
s’han anat fent treballs tècnics intentant recollir tot el que avui s’ha parlat aquí. Ara fa un 
any i mig van arribar a un consens de projecte com a mínim des del punt de vista dels 
usos. Continua explicant que el projecte va agafar altres derivades, on l’oficina diu que 
va quedar exclosa i va quedar una taula amb la Fundació Bosch i Cardellach i 
l’Ajuntament de Sabadell. La Fundació és gent del món acadèmic, però no són gent 
d’entitats i qui omple la ciutat són les entitats. Acaba explicant que l’oficina es sent 
decebuda, exclosa i no representada en l’actual projecte. Tot això ha acabat de manera 
que han renunciat a seguir participant, amb la finalitat de que s’acabi d’executar el 
projecte i que deixi de patir l’activitat econòmica de la zona. 

 
Pren la paraula la Sra. Cristina López que esmenta que el tema que s’ha tractat més 
amb la fundació es un tema de materials, de neteja d’espais. 
 
Pren la paraula la Sra. Joana Soler, vocal de les entitats culturals, que pregunta quin 
cost tindrà la Pèrgola. 
 
Pren la paraula la Sra. Cristina López, que respon que l’artista va de la mà d’un 
arquitecte. És un equip multidisciplinari per que s’ha de construir. El disseny l’ha fet el 
Sr. Alfons Borrell i l’arquitecte és qui el desenvolupa. Són honoraris conjunts de l’equip 
que no sap com aniran distribuïts. Tot i així, esmenta que es poden saber els honoraris 
que rebrà. 
 
Torna a prendre la paraula la Sra. Joana Soler, vocal de les entitats culturals, que 
exposa que el Racó del Campanar serà un espai per fer-hi activitats lúdiques; expressa 
que, per exemple, uns músics no es poden canviar a sota d’un arbre. No hi ha lloc i vol 
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explicar que un espai és molt bonic però també ha de ser funcional i s’ha de pensar en 
les necessitats que això comporta. 
 
Pren la paraula el Sr. Marcel·lí Garriga i Codina, vocal de les entitats esportives, que vol 
subscriure tot el que ha dit l’Oficina d’Organització del Centre. Seguidament pregunta si 
hi haurà alguna escultura o monument. També pregunta sobre l’escultura del Sallarès i 
Pla de la pl. Dr. Robert ja que havia sentit que es volia suprimir. 
 
Pren la paraula la Sra. Cristina López, que respon que el que si està pensat és la 
col·locació de la campana del Sr. Tàpies al Racó del Campanar sobre una base de 
gespa i aquest, junt amb la Pèrgola, seran els únics monuments en aquest espai. Les 
escultures existents quedaran igual. 
 
Torna a prendre la paraula el Sr. Marcel·lí Garriga que pregunta que es posarà on havia 
estat un brollador antigament. 
 
La Sra. Cristina López, respon que s’hi posarà un nou brollador però que encarà no esta 
formalitzat, hi estan treballant. 
 
Pren la paraula el Sr. Jaume Manyosa del públic assistent, en representació de 
Sabadell Cultura que pregunta si el monument de la plaça del Dr. Robert esta previst 
apartar-lo i esmenta que havia sentit que deien que es col·locaria més cap al Passeig. 
 
Pren la paraula la Sra. Cristina López, que respon que no ha participat en les converses 
però que ho pot esbrinar. 
 
Torna a prendre la paraula el Sr Jaume Manyosa del públic assistent, que comenta que 
seria molt bo canviar de lloc el monument i posar-lo a un altre espai. 
 
Pren la paraula el president del consell, en Jordi Font Renom, que comenta que de tot el 
que s’ha parlat es quedaria amb el fet que encara hi ha temes pendents per resoldre, 
que s’han anat reclamant i que com a districte es seguirà insistint per solucionar-los ja 
que val la pena. Seguidament expressa que manifestarà a la Comissió d’Urbanisme que 
el districte està preocupat per tots aquests temes pendents. Agraeix les explicacions a 
la Sra. Cristina López i passa al següent punt de l’ordre del dia. 
 

 
4.  Informació dels consells sectorials 

 
Pren la paraula el Sr. Juan Antonio Paleo, vocal de les entitats culturals que explica que 
hi ha hagut un consell d’educació extraordinari però que per motius laborals no hi ha 
pogut assistir. Properament presentarà un resum d’aquest consell extraordinari 
d’educació. 
 

 
5. Comunicacions 

 
Pren la paraula el president, en Jordi Font Renom, que comença a explicar el tema de 
les medalles d’honor, que des del districte es va proposar l’associació AVAN i van 
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proposar que des de la Junta de Portaveus decidissin sobre la Coral Talia i la 
Plataforma d’Afectats de la Hipoteca. Comenta que el proper divendres es ratificaran les 
propostes dels diferents consells i escollirà tres dins de les moltes propostes 
presentades. 
 
Seguidament el president, en Jordi Font Renom, explica que hi ha hagut una denúncia 
dels veïns del carrer de l’Horta Novella, que han reunit firmes de tot el veïnat. 
Consideren que les voreres són molt estretes i perilloses, i que els retrovisors dels 
camions i de les furgonetes no permeten passar als vianants, demanen que se’ls doni 
una solució. 
 
A continuació el president, en Jordi Font Renom, explica que hi havia hagut una 
sol·licitud perquè es fes una valoració de com havien anat les activitats de la campanya 
de Nadal. S’ha demanat al Sr. Jordi Obradors que faci una valoració de com va anar.  
 
Pren la paraula el Sr. Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants, que 
respon que s’han fet 3 activitats, que són la Fira de Santa Llúcia, la Pista de Gel i el 
Campament Reial, aquesta última organitzada per la oficina. La pista de gel va ser 
organitzada per l’Ajuntament de Sabadell, que va fer un concurs públic, fet a risc i 
ventura de l’empresa. La valoració respecte al comerç ha estat molt positiva i desitja 
que el proper any es torni a fer. 
 
Pren la paraula la secretària delegada, la Sra. Marta Barrera, que fa dos comunicacions, 
una és el quadre elèctric de l’Escola Mare de Déu de la Salut al carrer de Latorre que ha 
quedat desubicat a la façana de l’edifici. Des de disciplina urbanística està en tràmit 
l’expedient d’ús i ocupació d’aquell espai i es denegarà si no és que treuen aquell 
quadre de llum d’on és ara. 
 
La segona comunicació que fa la Sra. Marta Barrera és sobre les afectacions del trànsit 
de les obres del metro a la rambla d’Ibèria; consta que s’ha fet la comunicació a tots, 
explica que el tall comença el dia 22 de febrer, que els veïns ja estan informats i que 
s’informarà de forma progressiva a tots els vehicles que entren i surten d’aquella zona 
per a que vegin quines són les millors alternatives de mobilitat o desviament. Les obres 
tindran una durada de dos anys pel soterrament de la via del tren. 

 
 
6. Torn obert de paraules 
 

Pren la paraula la Sra. Teresa Mira del públic assistent, que volia demanar si es podria 
explicar al consell de districte el debat que està havent a l’entorn del carrer de la 
Borriana i el soterrament de Gràcia i Can Feu, i per que els veïns estan tan afectats pel 
tema del soterrament de la via. Fa una segona pregunta respecte al tema de les obres 
del metro a la rambla d’Ibèria, pregunta si s’està tancant l’entrada de Sabadell. 
 
Pren la paraula la secretaria delegada, la Sra. Marta Barrera, que respon que es tanca 
una de les entrades de Sabadell. 
 
Torna a prendre la paraula la Sra. Teresa Mira del públic assistent que comenta que 
caldria molta informació sobre aquest tema. 
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Pren la paraula la secretaria delegada, la Sra. Marta Barrera, que respon que s’està 
informant i que ja s’ha informat a tots els veïns. 
 
Pren la paraula el president, en Jordi Font Renom, que comenta que avui a la mateixa 
hora hi havia una reunió informativa, de la Comissió de seguiment de les obres del 
metro Gràcia Can Feu, a l’auditori del Centre Cívic de Gràcia per explicar el tema. 
 
Pren la paraula la secretaria delegada, la Sra. Marta Barrera, informant de que ja es va 
fer una roda de premsa informant sobre les obres del metro, s’ha informat als veïns més 
afectats directament pel tallament i s’està informant a tots els cotxes que entren i surten 
de les rutes alternatives més factibles en funció de la zona on vagin. 
 
Pren la paraula el Sr. Marcel·lí Garriga, vocal de les entitats esportives, comenta que es 
podria informar sobre l’estat de les obres de la rambla d’Ibèria o sobre la postura de 
l’ajuntament davant l’agressió lingüística a l’ensenyament contra el català. 
 
Pren la paraula el president, en Jordi Font Renom, que proposa incorporar un punt a 
l’ordre del dia on es comenti el que ha passat en el ple anterior o en el ple posterior de 
l’Ajuntament. 
 
Seguidament el president, en Jordi Font Renom, explica que a l’últim ple es van aprovar 
3 mocions. Una presentada per la Plataforma d’Afectats per la hipoteca, que pretén 
instaurar una espècie de sanció en aquells bancs que tenen edificis o habitatges buits i 
no els posen a disposició social. La segona moció, va ser sobre el canal 28 que esta 
emetent a Sabadell i no tenia permís, instant a que es controles a qui es donaven les 
subvencions de l’Ajuntament i controlar la publicitat. També s’instava a venir al Sr. Paco 
Bustos i al Sr. Manuel Bustos, per explicar la seva relació amb el canal.  
 
A continuació el president, en Jordi Font Renom, explica que es va aprovar una tercera 
moció presentada per CiU. Moltes entitats es troben que per fer una activitat, per una 
normativa de la Generalitat obliguen a treure una assegurança de responsabilitat civil. 
Es va instar a que a partir d’ara l’Ajuntament fos qui contractes l’assegurança. De 
moment encara no és efectiu. Comenta que els castellers o els diables potser no hi 
entraran, però si altres tipus d’activitats amb molt menys risc. 
 
Pren la paraula la Sra. Teresa Mira que pregunta si es treballarà per preparar el nou 
reglament de participació ciutadana. 
 
Pren la paraula el president, en Jordi Font Renom, que respon que això va ser fruit 
d’una moció per modificar els sistemes de participació ciutadana. Explica que amb el Sr. 
Lluís Monge Presència, ho van estar preparant durant unes quantes reunions i després 
va quedar paralitzat i no es va fer res més. 
 
Pren la paraula la secretària delegada, la Sra. Marta Barrera, que explica que s’ha fet 
una reunió fa poc amb els representants dels diferents grups municipals amb la nova 
regidora de Relacions Ciutadanes, la Sra. Anna Carrasco, i s’ha tornat a engegar el 
projecte. També explica que la Diputació dóna un assessorament tècnic per a fer tota 
aquesta revisió del pla de participació.  
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Pren la paraula el president, en Jordi Font Renom, que exposa que en tot cas el districte 
1 hauria de poder tenir un debat dins aquest debat general, almenys en lo relacionat 
amb el que són els districtes. Acaba dient que un exemple clar de no participació són 
les obres del Passeig. 
 
  

En no haver-hi cap més intervenció, el senyor Jordi Font agraeix a tots els presents la seva 
assistència a l’acte i aixeca la sessió, de la qual, com a secretària delegada substituta, estenc 
aquesta acta. 
 
La secretària delegada substituta   Vist i plau 

El president 


